
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2010 – Nr. 11. 
 
VRAGEN van de VVD van mevrouw B.G. de Boer betreffende Groninger Forum. 
(Binnengekomen: 18 januari 2010.) 
 
 
Het Groninger Forum wordt deze week vaak aangehaald in diverse media, een 
opiniestuk van vm. Wethouder van de PvdA, Klaas Swaak in het Dagblad van het 
Noorden en de Gezinsbode in een interview met Kees van Twist, directeur van het 
Groninger Museum. Ook in de wandelgangen is er toch wat rumoer rondom een 
aantal zaken. Zo zouden de toekomstig samenwerkende partijen het niet eens zijn over 
het toekomstige samenwerkingsmodel en het gebouw zou onhandig zijn voor de 
huisvesting van de bedoelde functies.  
De directeur van het Groninger Museum Bas van Kampen, de directeur van Images 
Eddy de Jonge, de directeur van Biblioned Rob Pronk en de directeur van het 
Groninger Museum hebben vanochtend in scherpe bewoordingen het opinieartikel van 
Swaak bekritiseerd. Wat de VVD fractie in deze bevreemdt is dat directeuren van aan 
de gemeente gelieerde, door de gemeente gesubsidieerde instellingen zich op deze 
wijze opstellen naar de mensen in de stad. Ze beschuldigen Swaak er van dat hij zijn 
tegen zijn zou opdringen aan anderen op basis van angst en onwaarheden. Dit geldt 
andersom natuurlijk net zo. Het bedrijfsplan van het Forum is namelijk gebaseerd op 
allerlei aannames.  Hoe zit het namelijk met het toekomstig bibliotheekbezoek? Men 
verwacht 1,7 miljoen bezoekers? Wie dringt er hier zijn mening op basis van 
onwaarheden op aan wie? Het is comfortabel roepen met een gemeente die iedere 
belastingcent bijpast. Is het niet aan uw college om in de bres te springen voor uw 
eigen plannen? Waar blijft een reactie van uw college in dit verband? 
Volgens ‘de vier’ heeft het Groninger Forum 4 programmeurs in dienst. Uit enig 
rondbellen is gebleken dat een gemiddelde culturele instelling van formaat over 
eenzelfde aantal programmeurs kan beschikken. We hebben het dan over wel 500 tot 
700 voorstellingen per jaar.  
 
Het hele idee van het Groninger Forum is ontstaan uit de gedachte dat de gemeente 
zelf een ontwikkeling moest aanzwengelen om partijen te interesseren voor vestiging 
in de Oostwand. Dit na het referendum over de Noordwand in 2001 die de partijen 
PvdA, CDA, VVD en D 66 verloren ten gunste van Groen Links en de Socialistische 
Partij. De plannen van de Noordwand behelsden een nieuwe noordwand en een 
parkeergarage onder de Grote Markt. Een investering betaald door marktpartijen van 
250 miljoen Euro. Tegenstanders waaronder Groen Links en de SP beweerden dat de 
Martinitoren om dreigde te vallen met een parkeergarage onder de Grote Markt. Dit 
was niet het geval, maar de Martinitoren heeft een speciale plaats bij ons allen en het 
referendum werd op basis van een onjuiste voorstelling van zaken verloren. Nu zijn 
dezelfde partijen, Groen Links en de SP, verantwoordelijk voor het Groninger Forum 
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en de herontwikkeling van de Oostwand, inclusief een ondergrondse parkeergarage op 
nagenoeg dezelfde afstand van de Martinitoren. Een investering van minstens 170 
miljoen die betaald moet worden door de gemeente, oftewel de inwoners van de 
gemeente.  
In ieder geval is de ontwikkeling rondom het Groninger Forum in gang gezet om maar 
partijen te interesseren in de Oostwand. We zijn benieuwd hoe ver dit college daar nu 
mee is en of er al gebruikers in beeld zijn voor de Oostwand, naast ontwikkelaar 
Volker Wessel. Want daar gaat het tenslotte om.  
Ook gaat er binnenkort kennelijk een afvaardiging naar Sydney om daar een gebouw 
te bekijken. Dit moet dan wel een heel bijzonder gebouw zijn, anders lijkt het ons dat 
er dichter bij huis ook nog wel wat te leren valt.  
Dan nog een laatste anekdote. Afgelopen maandagmiddag was er om vier uur s 
middags een woordvoerder van de Koninklijke bibliotheek voor het radio 1 journaal, 
en die meldde daar het volgende. De KB is heel druk bezig met het digitaliseren van 
boeken. De verwachting van de KB luidt dat over tien jaar mensen geen bibliotheek 
meer zullen bezoeken.  
 
 
De VVD Fractie heeft de volgende vragen. 
 

1. Hoe staat het met de vorderingen van het bestuursmodel t.b.v. de 
samenwerkende partijen in het toekomstige Groninger Forum? Zijn partijen 
het eens over de vorm waarin de toekomstige samenwerking gegoten moet 
worden? Zo ja, welke vorm van samenwerking wordt inmiddels uitgewerkt, en 
zo nee, waarom komen partijen er niet uit, en wat is de moeilijkheid in deze? 

2. Hoeveel voorstellingen en evenementen organiseren de programmeurs van het 
Groninger Forum op jaarbasis? 

3. Hoe staat het met het gebouw, en wat houden de zogenaamde ‘barensweeën’ 
in? Blijkt het gebouw geschikt te zijn voor het toekomstige Groninger Forum 
zoals voorgesteld in het bedrijfsplan in mei 2009, en dat door een meerderheid 
van de gemeenteraad, muv van o.a. de VVD, is goedgekeurd? 

4. Klopt het dat er een afvaardiging van het Groninger Forum binnenkort afreist 
naar Sydney om daar een gebouw te bekijken? Waarom is voor een bezoek 
helemaal aan Sydney gekozen?  

5. Zijn er al commerciële partijen geïnteresseerd in vestiging in de nieuwe 
Oostwand? Hoeveel gaat de nieuwbouw van Vindicat kosten, en is al berekend 
of dit terugverdiend kan worden uit de herontwikkeling van de andere 
gemeentelijke bezittingen in de Oostwand (Vindicat moet immers betaald 
worden uit de herontwikkeling van de gemeentelijke panden in de Oostwand)? 

6. Wat is de mening van uw college over de verwachting van de Koninklijke 
bibliotheek dat met de komst van het e-book de bezoekersaantallen aan de 
bibliotheek zullen dalen?  

 
Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 19 januari 2010. 
 

Alvorens de vragen van de VVD te beantwoorden, willen wij uw raad het volgende in 
overweging geven. Op donderdag 14 januari jl. hebben de bij het Groninger Forum 
betrokken partijen bij monde van hun directeuren gereageerd op een aantal feitelijke 
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onjuistheden in een eerdere publicatie die inwoners van Groningen ten onrechte angst 
aan zouden kunnen jagen. Het staat de directeuren – geen van allen ambtenaar – 
geheel vrij om hiervoor te waarschuwen evenals het andere publicisten vrij staat om 
twijfels te hebben over onze plannen voor de binnenstad.  
 
Ons college staat voor transparante, zorgvuldige besluitvorming op basis van juiste 
informatie, onderbouwde plannen en een breed maatschappelijk draagvlak. Dat wij bij 
de planvorming voor de Grote Markt en het Groninger Forum niet over één nacht ijs 
zijn gegaan, moge blijken uit het uiterst zorgvuldige participatieproces dat maar liefst 
acht jaar in beslag heeft genomen en de lange reeks fasebesluiten waarmee uw raad 
stapsgewijs de totstandkoming van het Forum mogelijk heeft gemaakt. Wij zullen u 
tijdens de verdere voorbereiding, aanbesteding en bouw zo goed en volledig mogelijk 
blijven informeren over actuele ontwikkelingen en vorderingen door middel van de 
reguliere sleutelrapportages. Daarnaast leggen wij uw raad de komende jaren 
afzonderlijk besluiten voor over onder andere de grondexploitatie, de benodigde 
uitvoeringskredieten en procedurele vervolgstappen.  
 
Wij beantwoorden de vragen als volgt: 
 

1. Alle deelnemende partijen in het Groninger Forum zijn het er over eens dat er 
één organisatie, één directie en één exploitatie komt voor alles wat er in, om 
en vanuit het Forumgebouw wordt georganiseerd. Het afgelopen jaar is dit 
uitgangspunt nader uitgewerkt in overleg met de directies en raden van 
toezicht van de betrokken partijen. Voordat het Groninger Forum en Images 
de verbouwde Camera bioscoop aan het Hereplein zullen betrekken – naar 
verwachting medio 2010 – zal de nieuwe organisatie en bestuursvorm in 
werking moeten zijn getreden. 

2. Het Groninger Forum zal straks elke dag geopend zijn en kent een 
doorlopende programmering onder leiding van één programmeur en drie 
medewerkers die zijn belast met de coördinatie en uitvoering. Vooruitlopend 
daarop telt de programmering in de voormalige Camera bioscoop al ongeveer 
150 kleine en grote evenementen per jaar en de "reguliere" 
filmprogrammering; een grote opgave voor zo’n kleine organisatie. 

3. De directeur van het Groninger Forum heeft openhartig verteld over het 
ingewikkelde proces dat onlosmakelijk verbonden is bij de oplevering van een 
nieuw en groot gebouw. Daar is ons college, onder andere bij de bespreking 
van het door uw raad vastgestelde definitief ontwerp, open en transparant over 
geweest. Ter geruststelling kunnen wij u melden dat de voorbereidingen voor 
de nieuwbouw gestaag vorderen en dat wij de ruimtewensen uit het 
bedrijfsplan zonder meerkosten in het gebouw kunnen integreren. Wij 
informeren u voor de zomer over de bouwbegroting en -planning.  

4. Nee, dit is onjuist. De directeur en zijn vrouw gaan privé op vakantie naar 
Australië.  

5. Volker Wessels ontwikkelt voor eigen rekening en risico ca. 7.000 vierkante 
meter BVO en neemt de grond van de gemeente af tegen marktconforme 
grondprijzen. Zoals bekend kennen de ontwikkelingen aan de Grote Markt 
(Oostwand, Forum en achterzijde Poelestraat) één grondexploitatie waar alle 
kosten en opbrengsten van deze herstructureringsoperatie in onder zijn 
gebracht. De nieuwbouw van Vindicat maakt deel uit van deze 
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grondexploitatie. Wij laten de grondexploitatie voor de zomer door uw raad 
vaststellen. 

6. Zoals u in het Dagblad van het Noorden heeft kunnen lezen, werpt de 
samenwerking in het Groninger Forum de eerste vruchten af. Het aantal 
bezoekers van de Openbare Bibliotheek in Groningen is voor het eerst in jaren 
gestegen. De bibliotheek in het centrum van Groningen ontwikkelt zich tot 
veel meer dan een uitleencentrum van boeken, namelijk tot een centrum van 
informatie, (zelf)studie, mediawijsheid en letteren. Dat deze ontwikkeling een 
marktbehoefte vervult mag blijken uit het gestaag groeiend aantal bezoekers. 
Ons college verwacht dat deze groei zich de komende jaren doorzet onder 
invloed van de nieuwe integrale programmering. Ook wijzen wij u op de 
ervaringen in Amsterdam waar de bezoekersaantallen sinds 2008 zijn 
verdubbeld na de opening van de nieuwe openbare bibliotheek met een 
innovatieve programmering.  

 
 
 


